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VÁROSHÁZA
Beszámoló a 
képviselő-testület 
üléséről
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KÖNYVAJÁNLÓ
Stay Brutal!
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VÉLEMÉNY
Frakcióvezetők 
a döntésekről
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JEGYZET
„Kocsmázzunk!”
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Tájékoztatjuk a Ceglédi Közös 
Önkormányzati Hivatal Ügyfeleit, hogy

anyakönyvi és hagyatéki ügyekben 
az ügyintézéshez

előzetes időpontfoglalás szükséges!
Időpont az alábbi telefonszámokon 

kérhető:
anyakönyvi eljárásokban: 

53/511-462, vagy
53/511-400 /330-, vagy /331-es mellék

hagyatéki eljárásokban: 
53/511-463, vagy

53/511-400 / 502-es mellék

Szíves megértésüket köszönjük!

Dr. Diósgyőri Gitta
címzetes főjegyző

Lakossági tájékoztató
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Elfogadta a testület az ön-
kormányzat gyermekjóléti és 
gyermekvédelmi feladatainak 
2022. évi ellátásáról szóló érté-
kelést, mely a feladatellátásban 
résztvevő Szociális Szolgáltató 
és Gyermekjóléti Központ, a 
Bölcsődei és Védőnői Igaz-
gatóság, az önkormányzat 
Hatósági és Igazgatási Irodája, 
valamint a Ceglédi Rend-
őrkapitányság beszámolója 
alapján készült.

****
Elfogadták a képviselők 

a roma nemzetiségi önkor-
mányzat tavalyi évben végzett 
munkájáról szóló beszámolót 
is. A roma önkormányzat 
2022-ben összesen 9 millió 
forint működési támogatást 
kapott Cegléd Város Önkor-
mányzatától, míg a központi 
költségvetésből közel másfél 
millió forint plusz támoga-
tással gazdálkodtak tavaly. 
Legfontosabb céljuk és felada-

tuk a Cegléden élő cigányság 
élethelyzetének javítása – áll 
a beszámolóban.

****
A tavalyi költségvetés vég-

rehajtásáról szóló beszámo-
ló, vagyis a zárszámadás is 
napirenden volt a ülésen. 
Elhangzott: több mint 3 mil-
liárd forint állami támogatás 
érkezett – ez 18%-kal több 
mint az előző évben. A több-
ségi, Fidesz frakció szerint a 
beruházások és felújítások 
kevesebb százalékban teljesül-
tek, amely abból is fakad hogy 
átcsúsztak egy másik évre, 
de a testület által priorizált 
beruházások nem valósultak 
meg 2022-ben. Mivel tervezési 
hiányosságok miatt azok nem 
valósultak meg, a költség-
vetés előirányzatához képest 
elmaradnak a beruházások 
arányai. Dr. Csáky András 
polgármester szerint múlt 
évben energiaválság csapott 

le, áremelkedés volt, bizony-
talan volt az intézmények 
működtetése is. Mint mond-
ta: azok a fontosak, hogy 
például a közvilágítás és az 
intézményrendszer működjön 
(polgármesteri vélemény a 
zárszámadásról a 6. oldalon). 

 ****
A következő napirendi pont 

a tavalyi év (pénzügyi) ma-
radvány elszámolása volt. A 
Fidesz frakció itt is annak 
adott hangot, hogy túl óvatos 
volt a gazdálkodás, hiszen 2,1 
milliárd forint helyett ez az 
összeg 2.7 milliárd forint felett 
van. Válaszul elhangzott: ezek 
a pénzek pályázathoz, beruhá-
zásokhoz kapcsolódnak, ennek 
a nagy része, körülbelül 90%-a 
arra kerül felhasználásra, azaz 
ezek kötött pénzek és nem 
szabad felhasználású források.

****
Másfél millió forinttal tá-

mogatja a város a Ceglédi 
Rendőrkapitányság gyalo-
gos járőrszolgálatainak meg-
erősítését, mely összeget a 
2022. évi maradvány terhére 
biztosítja. A lakosság bizton-
ságérzetét is növelő gyalogos 

Zárszámadás elfogadása, gyalogos járőrszolgálat anyagi támo-
gatása, sporttámogatási keretösszegre beérkezett pályázatok, 
óvodák, bölcsődék névváltoztatásának lehetősége. Több más 
mellett ezekről a témákról tárgyalt a város képviselő-testülete 
a májusi ülésen.

DÖNTÖTTEK KÉPVISELŐK
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járőrszolgálat igénye az előző 
Képviselő-testületi ülésen, a 
Ceglédi Rendőrkapitányság 
éves beszámolója kapcsán 
merült fel.

****
Korábban döntés szüle-

tetett arról, hogy fedezetet 
biztosítanak a Cegléd Város 
fenntartható energia és klíma 
akció tervének (SECAP) elké-
szítésére. A megvalósításhoz 
szükséges 30 millió forint + 
ÁFA összeg fedezeteként most 
az önkormányzat tavalyi évi 
költségvetésének maradvá-
nyát jelölték meg.

****
4 millió forinttal támogat-

ják a „Cegléd Város építészeti 
értékeinek megóvása 2023” 
című pályázati kiírásra be-
érkezett, Bercsényi utca 3. 
számú egyedi védelem alatt 
álló lakóépület felújítását.

****
A Ceglédi Kosárlabda Egye-

sület, a Ceglédi Kék Cápák 
Sportegyesület valamint a 
Ceglédi Vasutas Sport Egye-
sület mint a Gál József Sport-
csarnok felújítására alakult 
konzorcium, azzal kereste 
meg az önkormányzatot, hogy 
a május 26-án megrendezen-
dő HÉP Cegléd – Telekom 
Veszprém bajnoki felnőtt 
kézilabda mérkőzés legyen 
az új Gál József Sportcsarnok 
első hivatalos mérkőzése. Az 
önkormányzat csak akkor 
tudja a Sportcsarnok Kft -n 
keresztül az érintett mér-
kőzést megrendezni, ha a 

sportcsarnok műszaki-átadás 
átvétele sikeresen lezárul, a 
létesítmény használatbavételi 
engedélyt kap, és az illetékes 
szakszövetség a létesítményt, 
a mérkőzés megtartására al-
kalmasnak találja. Miután a 
sportcsarnok sikeres műszaki 
átadása még nem történt meg, 
a sportcsarnokra vonatkozó 
végleges használatbavételi 
engedély még nem került 
kiadásra, így a létesítmény 
nem került az önkormányzat 
tulajdonába. Vagyis a testület 
az új Gál József Sportcsarnok 
vonatkozásában jelenleg nincs 
olyan jogi helyzetben, hogy 
a  mérkőzés megrendezésé-
vel kapcsolatban tulajdonosi 
döntést hozzon. Nem emel 
viszont kifogást a csarnok fel-
avatására tervezett mérkőzés 
megrendezésével kapcsolatos 
kérelem ellen

****
Döntöttek az idei önkor-

mányzati sporttámogatási 
keretösszegre beérkezett pá-
lyázatokról is. 10 darab pá-
lyázó (sportegyesületek) kap 
támogatást több, mint 85 
millió forint értékben.

****
Kifejezte a testület azon 

szándékát, hogy George Pal 
ceglédi származású világhírű 
fi lmművész és a magyar szár-
mazású hollywoodi fi lmesek 
munkássága, ismeretterjesz-
tésének céljából együttmű-
ködési megállapodást köt a 
Magyar Hollywood Tanács 
Egyesülettel.

****
Részt vesz a város a 2024. 

évi Bursa Hungarica Felső-
oktatási Önkormányzati Ösz-
töndíj-pályázatban, melynek 
fedezetére a 2024. évi költség-
vetésben 2 millió forintot 
különít el.

****
Kónya Ágnes önálló képvi-

selői indítványa kapcsán dön-
töttek arról is, hogy a jövőben 
biztosítják az önkormányzat 
fenntartásában levő óvodák, 
bölcsődék névváltoztatásának 
lehetőségét.

****
Imregi Tibor önálló kép-

viselői indítványában arra 
tett javaslatot, hogy a város-
központ forgalmi helyzete, a 
fokozatosan erősödő parko-
lási nehézségek indokolttá 
teszik, hogy az önkormányzat 
a helyi építési szabályzatot a 
belvárosban található „ve-
gyes település központ” jelű 
építési övezet beépítési elő-
írásait vizsgálja felül. Mint az 
előterjesztésben írja: az egyes 
városrészek forgalmi helyze-
tére, parkolási sajátosságaira 
fi gyelemmel felül kell vizsgál-
ni a helyi építési szabályzatot 
és az ezzel összefüggő építési 
jogszabályokat a belvárosi 
övezetben. Az előterjesztés 
megkapta a szükséges támo-
gatást.

****
A Képviselő-testület főbb 

döntéseiről bővebben a ceg-
led.asp.lgov.hu oldalon tájé-
kozódhat.
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Mindezek ellenére néhány 
számadattal vagyok kénytelen 
Önöket untatni.

Költségvetésünk múlt évi 
teljes bevétele 17,4 milliárd 
forint, a kiadás pedig 14,5 
milliárd forint. A kettő kö-
zötti különbség – még mie-
lőtt valakinek felcsillanna a 
szeme, hogy ennyi elkölthető 
pénz van a kasszában – ún. 
finanszírozási műveletnek 
minősíthető, amely a külön-
böző, központi költségvetésből 
származó beruházásokhoz 
megkapott állami támoga-
tás összege (ilyen például a 
szennyvíztisztító telep ese-
tében 2 milliárd forint). Így 
tehát ezzel az ún. fi nanszírozási 
műveletből származó bevé-

tellel nem tudunk számolni.  
Összességében elmondhatjuk, 
hogy gazdálkodásunk mind-
végig stabil volt, kifi zetetlen 
lejárt számla az évfordulón 
nem volt. Az év folyamán fel-
merült rendkívüli kiadásokra 
(pl. Széchenyi úti Óvoda ka-
záncsere) is rendelkezésre állt 
a megfelelő forrás. A bevételi 
oldalon említést érdemel, hogy 
az állami támogatás az előző 
évhez képest 18%-kal emel-
kedett, amely túlnyomórészt 
központilag előírt minimál-
bér-emeléshez kapcsolódó for-
rás. Itt azonban csak a lehető 
legszükségesebb támogatást 
kaptuk meg, az egyéb dolgo-
zók esetében – ahol korábban 
már ezt a szintet elérte a fi zetés 

– 20% emelést saját forrásból 
kellett kigazdálkodni. 

A helyi adók 99,2%-ban 
teljesültek. Az önkormányzat 
tulajdonában lévő, és érté-
kesítésre kijelölt ingatlanok 
eladásából az előirányzathoz 
képest csak 25% teljesült, ez je-
lentős mértékben csökkentette 
a beruházási lehetőségein-
ket. A felhalmozási bevételek 
72%-ban teljesültek, amelynek 
jelentős részét az Örkényi út 
felújítására kapott közel 150 
millió forint, a szennyvíztisz-
tító telep felújítására kapott 
több mint 1,6 milliárd forint, 
valamint az önkormányzati 
épületek (Ceglédi Termál-
fürdő) energetikai korszerűsí-
tésére kapott közel 240 millió 
forint alkotta. 

A beruházások közül emlí-
tést érdemel az Öregszőlőben 
három útnak, összesen több 
mint 500 méter hosszan út-
alappal történő burkolása. 
Játszóterek korszerűsítésére 
és játszóeszközök beszerzésére 
több mint 48 millió forintot 
költöttünk, közvilágítás bőví-

A címben szereplő kifejezés az idegen szavak szótára szerint: 
„a költségvetés végrehajtásáról szóló beszámoló.” Jelen esetben 
Cegléd város múlt esztendei gazdálkodásáról szóló előterjesz-
tésről van szó, melyet legutóbbi ülésén tárgyalt meg és fogadott 
el a Képviselő-testület. A hihetetlen mennyiségű számot tartal-
mazó anyagról röviden számot adni nagyon nehéz, és ilyenkor 
az a vicc jut az eszembe, mikor mise végén a plébános kéri a 
sekrestyést, hogy a hátsó sorokban alvó hívőket ébressze fel. A 
sekrestyés válasza: „ébressze fel, aki elaltatta!”

ZÁRSZÁMADÁS
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tésére közel 16 millió forintot 
fordítottunk, és a belvárosban 
is lámpatest-sűrítésre került 
sor. Különböző helyszínekre 
összesen 70 db lámpatest lett 
felszerelve. Elkészült a gyalog-
átkelőhely a Déli út – Bocskai 
út sarkán. Megtörtént a régóta 
várt buszöböl kialakítása a 
Külső-Budai úti iskolánál. Új 
ivóvíz-gerincvezeték épült a 
Cigle tér Kékkő utca és Köz-
tes utcai szakaszán. Teljesen 
új idősek klubja került át-
adásra a Rákóczi úton. Hat 
okos zebra került kialakításra, 
növelve ezzel a közlekedés-
biztonságot. A Szentháromság 
szobor talpazata is megújult. 
Összesen 4.100 m2-nyi járda 
felújítása történt meg, köztük 
a kórháztól a Szállás utcáig a 

gimnázium áthelyezése miat-
ti szakasz felújítása érdemel 
említést. Hengerelt aszfalttal 
burkoltunk több mint 11.000 
m2-t, ilyen volt a Múzeum 
utca, a Nádasdi utca egy sza-
kasza, Fűtőház utca egy sza-
kasza stb. Útalap 8 helyszínen, 
7.400 m2-nyi felületen készült, 
valamint korábbi alapok fe-
lületi zárása 3.650 m2-ben 
történt meg, többek között a 
Kossuth Zsuzsanna utcában, 
a Vetés utcában stb. 

BMX pálya épült a fürdő tó 
mellett. Átadásra került a Ceg-
lédet Nagykőrössel összekötő 
kerékpárút, és végre elkészült a 
belvárosi piac korszerűsítése is.

Zárásként még egy adatot 
hadd közöljek: az önkormány-
zati vagyon mérleg szerinti fő-

összege az előző évhez képest 
több mint 320 millió forinttal 
növekedett.

Az elért eredmény – a súlyos 
energiaválság mellett – közös 
munka eredménye! Köszönet 
illeti a Képviselő-testületet, 
a Hivatal munkatársait, az 
intézmények dolgozóit, de 
legfőképpen Önöket, Tisztelt 
Állampolgárok, hisz csecse-
mőtől az aggastyánig adófo-
rintjaikkal hozzájárultak ah-
hoz, hogy ezek a beruházások 
megvalósuljanak. Ismételten 
köszönet érte. 

Bízom benne, hogy egy esz-
tendő múlva is hasonló vagy 
még szebb eredményekről 
tudok Önöknek számot adni. 

Dr. Csáky András 
polgármester

Tájékoztatjuk a Tisztelt Lakosságot, hogy a 
közterületen levő fák metszése vagy rongá-
lása büntetendő. Kérjük a Tisztelt Lakosokat, 
hogy ne vágjanak ki, illetve telepítsenek az 
ingatlanuk elé közterületre engedély nélkül 
növényzetet. 

A közterületen történő fatelepítés minden 
esetben engedélyköteles, mely során nem 
mindegy a fa fajtája sem. Attól hogy egy fa 

közterületen van, bár nem az önkormányzat 
tulajdonát képezi, de jegyzői engedély kell 
akár a telepítéshez, akár a kivágásához; vagyis 
amennyiben közterületen van, a fa ültetéséhez 
és kivágásához is engedély szükséges! 

Ugyanez vonatkozik az önkormányzat által, 
közterületre ültetett fákra is. Együttműködé-
sükben és megértésükben bízva:

Cegléd Város Önkormányzata

Figyelemfelhívás
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Májusban nyújtja be a pol-
gármester a zárszámadást a 
megelőző évről a képviselő-
testületnek. Az ebből kivilágló 
legnagyobb probléma az, hogy 
az óvatoskodó gazdálkodás 
elértékteleníti a ceglédiek 
adóforintjait. 

Sorra azt láttuk, hogy a 
helyesen megbecsült bevételi 
oldal mellé, nem társul megfe-
lelő tempójú végrehajtás, ezért 
a fejlesztések elmaradnak, 
megdrágulnak. A tervezési 
feladatok felügyelete nem 
hatékony. 

Például az Alkotmány utcá-
val kapcsolatban különösen 
élesen jelentkezett ez a problé-
ma. Itt a csapadékvízelvezetést 
teljesen újra kell terveztetni. 
A megrendelések kicentizve, 
a testületi ülést megelőző na-
pon kerülnek aláírásra, hogy 
a végsőkig lehessen húzni a 
megvalósítást.

Polgármester úr olyan konf-
liktusokat is megnyitott, me-
lyekbe nem tudjuk követni. 
A Roma Nemzetiségi Ön-
kormányzatot szavazatvásár-
lással vádolta meg, a megyei 
jogú városok szövetségének 
elnökét pedig a Kádár-rend-
szer besúgójának nevezte. Az 
óvodák szabad névválasztását 
akadályozta, aminek testületi 
döntéssel kellett teret enged-
nünk. 

A parlament békepárti hatá-
rozata közismert. Ezt a ceglédi 
testület elé is benyújtottuk. 
A magyarok mind tudják, 
hogy ha nem lesz béke, akkor 
az előttünk álló télen újra a 
gázszámla lesz a legnagyobb 
kérdés. Az általam vezetett 
frakcióval olyan határozatot 
fogadtunk el, melyet száz-
számra fognak elfogadni a 

magyar települések is. Ezzel 
eszközt adunk miniszterelnök 
úr békepárti politikájához. 
Sajnos a város első embere 
más baloldali képviselőkkel 
együtt kibúvót keresett az 
ügyben.

A közvélemény által elvárt 
testületi együttműködést a 
kormányzati politikát érintő 
polgármesteri kritikák ár-
nyékolják be. Persze meg-
lepődtünk, hogy a kritikákat 
követően elhangzott az is, 

hogy Orbán Viktornak meg-
hívót küldött Csáky András 
a Gál József Sportcsarnok 
átadójára. Azon kérdésünkre, 
hogy ez az átadó mikor lesz 
persze nem kaptunk választ. 
Azt hiszem az ellentmondás 
feloldhatatlansága nem csak 
számunkra világos.

Egyébként az elmaradozó, 
2022-es fejlesztések miatt 
jelentős pénzmaradvány ke-
letkezett. A kasszában mara-
dó forintokból javaslatomra 
a polgárőröknek szánt éves 
keretösszeget félmillió forint-
tal megnöveltük. Szolgálatuk 
fontos közbiztonsági tényező. 
A rendőrség is hasonló célú 
támogatásban részesül.

Új FIDESZ-KDNP kezde-
ményezés az is, hogy helyi 
építési szabályzatot vizsgáljuk 
felül. Bizonyos övezetekben 
olyan szintű a beépítettség, 
ami már korlátozza a fejlő-
dést. Sok helyen fizikailag 
nem tudunk utcaszélesíté-
sekkel, parkolókkal reagálni 
a tarthatatlan forgalmi ne-
hézségekre. 

A kialakult történelmi vá-
rosközpont arculatát úgy sze-
retnék megőrizni, hogy ott 
közlekedni is lehessen. Ennek 
kulcsa a hatékony helyi sza-
bályozók kialakítása. Nekünk 
Cegléd az első! 

Dr. Ferenczi Norbert

Óvatosságba burkolt hátráztatás

FRAKCIÓVEZETŐI VÉLEMÉNYEK: DR. FERENCZI NORBERT (FIDESZ-KDNP)
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A képviselő-testület döntései-
ről a Ceglédi Városi Televízió 
Városháza című magazinjában 
beszélt a Czigle frakció vezető-
je, Fehér István. A 2022-es évi 
maradvány elszámolásáról szó-
ló napirend kapcsán kiemelte: 
sokan időnként félreértik ezt a 
kifejezést. „Ha van két milliárd 
forintnyi pénzmaradványa az 
önkormányzatnak, az nem azt 
jelenti, hogy ennyi valójában itt 
van a város kasszájában és bár-
mire elkölthető. Számos kötele-
zettség áll az összegek mögött. 
Csak a szennyvíztisztítót érintő 
beruházás miatt 1,2 milliárd 
forint az az összeg, amit másra 
nem használhat fel a város.” 
Arra a felvetésre pedig, hogy bi-
zonyos beruházások miért nem 
indultak el, ha van rá fedezet 
azt mondta: kétségtelen, hogy 
időnként túlzott óvatosság jel-
lemző az önkormányzatra. Úgy 
véli azonban, már elmúltak azok 
a körülmények, nehézségek, 
amelyeket például a koronavírus 
járvány is magával hozott. Most 
már kicsit bátrabban lehet gaz-
dálkodni. Kiemelte: az is látható, 
hogy a lakosság sosem teljesen 
elégedett. „Fontos tudni, hogy 
az önkormányzat számára egy 
adott összeg áll rendelkezés-
re, amit nem lehet túllépni. 
Legalábbis kölcsönök nélkül 
biztosan nem.” – fogalmazott. 
A város pénzügyei kapcsán az 
önkormányzat első negyed-
éves beszámolójáról is beszélt. 
Elmondta, az abban látható 

adatok, számok ígéretesek. Ám 
nem szabad elfelejteni hogy a 
bevételek növekedésének egy 
része az infl áció miatt tapasz-
talható.

A testület tárgyalt a sport-
támogatási keret felosztásáról 
is. A képviselők elé kerülő ösz-
szegek helyett egy másik listát 
terjesztett a testület elé a Czigle 
frakció. Egy másfajta elosztási 

tervet dolgoztak ki, mely szerint 
mindenki kapjon a keretből, az 
pedig hogy a támogatási igény 
alapján arányosan elosztott 
pénzből ki hogyan tud gazdál-
kodni, az már az egyesületek 
dolga – mondta Fehér István. A 
testület többsége ezt a javaslatot 
nem támogatta. 

Szintén módosító indítványt 
nyújtott be a Czigle frakció azzal 
a levéllel kapcsolatban is, ame-
lyet Szita Károly, a Megyei Jogú 
Városok Szövetségének elnöke 
írt Cegléd Város polgármes-
terének és minden települési 
polgármesternek az országban. 

A levélben foglalt kérése, hogy  
az önkormányzatok álljanak ki a 
béke mellett és az Országgyűlés, 
a témában elfogadott határoza-
tához csatlakozva határozattal 
is demonstrálják elkötelezett-
ségüket a biztonság politikája 
mellett. A Fidesz frakció öt 
tagjának előterjesztése kapcsán 
került ez a téma a testület elé. 
Fehér István elmondta: a levél 
illetve a határozat első két mon-
datával egyet tudnak érteni, de 
ami utána jön, azzal nem. Vagy-
is, hogy a szankciók okozzák 
az infl ációt Magyarországon, 
a háború miatt nőnek az árak. 
Fehér István feltette a kérdést: 
hogyan lehet, hogy ez a hatás 
csak Magyarországon tapasz-
talható, máshol nem?  Úgy véli, 
a kormány bűnbakot keres, és 
ennek egyik példája ez a levél is. 

ELKÉSZÜLTEK 
A PARKOLÓK

Elkészültek az új sport-
csarnoknál a parkolók. A 
Köztársaság utcán 53, me-
rőleges autóbeálló helyet 

alakítottak ki. A parkolókra 
nagyon nagy szükség lesz, a 
meccsek, sportesemények, 
és egyéb, a sportcsarnokban 
rendezett programok miatt. 

FRAKCIÓVEZETŐI VÉLEMÉNYEK: FEHÉR ISTVÁN (CZIGLE FRAKCIÓ)
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HEGEDŰS ÁGOTA 1.vk 
Az 1. számú választókerület 
képviselőjeként járom a kör-
zetet és fi gyelem a járdák, utak 
állapotát, valamint beszélgetek 
az ott lakókkal a problémáikról. 
A lehetőségeket és a költségve-
tésben biztosított lehetőségeket 
mérlegelve azon dolgozom, 
hogy körzetemért minél többet 
tehessek. Az elmúlt időszak-
ban lezajlott fejlesztésekről, 
változásokról szeretnék most 
számot adni. 

A Zöld házak belső udvará-
val kapcsolatban több panasz 
is érkezett, melyet részben már 
megoldottunk, a többi esetében 
folyamatban vannak azok az in-
tézkedések, melyek a megoldást 
jelentik majd. Elkerült a pad, 
amelyet az utóbbi időben már 
nem is a lakók használtak. A 
lakók kérésének megfelelően 
a kutyafuttató áthelyezése fo-
lyamatban van. Bízom benne, 
hogy a Malomtó szélen kialakí-
tandó kutyafuttatót is szívesen 
fogják használni a gazdik. 

Szintén a Zöld házak parko-
lójába kértem 3 db solar lámpa 
kihelyezését, valamint további 
parkolók kialakítását a Spar 
melletti területen. Két megsüly-
lyedt parkoló helyreállítását is 
szorgalmaztam, amely kapaci-
tás függvényében remélhetőleg 
hamarosan megtörténik. 

A Múzeum utca aszfaltbur-
kolata immár végleges álla-
potba került. Nagy igény volt 
a korábbi rossz minőségű, és 

sok kátyúzáson átesett burkolat 
megújulására, ám első aszfalto-
záskor a hirtelen lehűlt levegő 
miatt a burkolat minősége nem 
az elvárt minőségű lett, ezért 
új burkolatot kapott az utca. 
Egyúttal megoldódott a Kos-
suth Múzeum előtt a csatorna-
rendszer rekonstrukciója is. 

A Szép utcában elkészült az 
óvoda épülete körül a járda, 
ami nagy öröm az ott dolgozók 
és a szülők számára is. 

A Rákóczi úton a Teleki utcá-
tól a Széchenyi útig a közeljö-
vőben megújult a járda és a fák 
alatti terület. Sajnálatos módon 
az optikai kábelt lefektető be-
ruházó a mai napig még nem 
állította helyre a Rákóczi úti 
járdákat, de ígéretük szerint ez 
hamarosan megtörténik. 

A belvárosban nagy problé-
ma a galambok által okozott 
piszok eltakarítása. Munka-
társaim dolgoznak a probléma 
megoldásán. 

A Rákóczi úton található, volt 
Veér-ház tulajdonosát meg-
kerestem, és kértem, hogy az 

udvart tegyék rendbe. Sajnála-
tos módon a Köztársaság utcán 
lévő labdázót a mai napig sem 
tudják használni a gyerekek. 
Bízunk abban, hogy kedvező 
döntés születik és a közösség 
visszakaphatja a labdázót. A 
Köztársaság utcai lakótelepen 
elkezdődik a parkolók építé-
se, ezzel reményeim szerint 
enyhülnek majd a parkolási 
gondok. Megszüntetjük több 
lakótömb közös hulladékle-
rakóját, mivel a higiéniai kö-
rülmények nem megfelelőek. 
Természetesen a döntések so-
rán mindig fi gyelembe vesszük 
a lakóközösségek érdekeit és 
egyeztetünk a közös képvise-
lőkkel.

Ahogyan minden eszten-
dőben, az idén is elvégezték a 
szükséges tavaszi fasori munká-
kat a Várvag Kft . munkatársai, 
elősegítve ezzel a fák megújulá-
sát. Nagyon örülök annak, hogy 
körzetem is helyszínül szolgál-
hat a városi rendezvények egy 
részének. Jó volt látni, hogy a 
kedvezőtlen időjárás ellenére 
is sokan látogattak el a méltán 
egyre népszerűbb utcazene 
fesztivál idei helyszíneire. 

Büszke vagyok arra, hogy 
nagyon jó a kapcsolat a körze-
temben élőkkel és a gazdasági 
élet itt jelenlévő szereplőivel, 
hiszen ez és a folyamatos kom-
munikáció az alapja annak a jó 
együttműködésnek, amely által 
ez a választókerület is folya-
matosan fejlődhet, szépülhet. 

Eredmények, tennivalók – a képviselők szemével
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DR. CZINEGE IMRE
önkormányzati képviselő 

– Czigle frakció
Alapvetés

A rendszerváltás egyik 
legnagyobb – településeket 
érintő – változása, az ön-
kormányzatiság bevezetése. 
Minél nagyobb jog a település 
lakosainak saját ügyeik inté-
zésében, a települések anyagi 
biztonságának megteremtése 
állami  támogatással és saját 
bevétellel. A Fidesz kormány-
zat erőteljes központosító po-
litikája mindezzel erőteljesen 
szembe megy, nagy mérték-
ben csorbítva az önkormény-
zatiság jogait.

A Covid 19 járvány sajá-
tos működést követelt meg. 
E két feltétek között kellett 
dolgoznunk.

Terveim
Az egész várost érintő leg-

fontosabb feladatnak a lassan 
kaotikussá váló közlekedés 
javítását gondoltam. Ennek 
része volt, a várost elkerülő a 
4. sz. autóutat az 5. sz. autó-
pályával összekötő 2×2 sávos 
autóút létesítése. Az építkezés 
elindult, de az Orbán-Simics-
ka konfl iktus után megállt. A 
városon áthaladó hatalmas 
kamion és gépkocsi forgalom 
a következmény, és a levegő 
minőségének erőteljes rom-
lása – minden egészségügyi 
következményével együtt. 
Sajnálatos tény, hogy a térség 
országgyűlési képviselője e 

témában néma maradt. A 
belső úthálózat a Széchenyi út, 
Szolnoki és Törteli út keresz-
teződésének körforgalommá 
alakítása, a város forgalmi 
rendjének ésszerű átalakítása.

A Csengettyűs temető és 
környezetének teljes rekonst-
rukciója.

A legsikeresebb 
rendelkezés

Az okos gyalogátkelő helyek 
létesítése.

A legnagyobb csalódás
Frakciónk javaslatot nyúj-

tott be, hogy a 65 éven felüli, 
Covid elleni kínai védőoltás-
ban részesült polgároknál a 
város végeztessen ellenanyag 
teszt vizsgálatot. A további 
védőoltásokat ehhez lehe-
tett volna igazítani. A Fidesz 
frakció nem támogatta. Nem 
vígasztalt bennünket, hogy az 
általunk javasoltakat a Magyar 
Tudományos Akadémia ille-
tékes szakbizottsága a Fidesz 
kormánynak is javasolta.

A Fidesz frakció felrúgta 
a gentleman agrement meg-
állapodást, és Gazdasági Bi-
zottságból a frakciónk külsős 
tagját eltávolíttatta.

Testületi döntések
Jól érzékelhető volt, hogy 

a frakciónk által benyújtott, 
vagy az egyéni képviselői 
indítványaink nagy többsé-
gét a többségi Fidesz frakció 
nem támogatta. Az egyéni 
képviselői indítványok több 
alkalommal nem szolgálták a 
közjót, politikai haszonszerzés 
miatt születtek. Méltányossági 
döntés pedig eddig ismeretlen 
a testület számára.

Összefoglalva: az önkor-
mányzati döntések biztosí-
tották a forrásokat a kötelező 
feladataink ellátására. Ehhez 
azonban az illetékesek intéz-
mények odaadó munkája, a 
folyamatos környezethez való 
alkalmazkodás volt szükséges.  

Eredmények, tennivalók – a képviselők szemével
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Az Eötvös téri városalapítók 
szobránál kezdődött az az 
ünnepség, amellyel Cegléd 
várossá válásának 659. év-
fordulójára emlékeztek.  1364. 
május 8-án adományozott 
ugyanis I. (Nagy) Lajos király 

a ceglédi lakosoknak vám-
mentességet. Ez volt az első 
olyan kiváltság, mely lehető-
séget adott Ceglédnek arra, 
hogy városi rangot szerezzen.

Itt adta át a Ceglédi Város-
védő és Szépítő Egyesület a 
„Szép házak felújításáért” járó 

okleveleket. Most hirdették 
ki a fi ataloknak meghirde-
tett helyismereti vetélkedő 
eredményeit is és vehették 
át a fi atalok jutalmukat. Ter-
mészetesen az emlékezők 
koszorúikat is elhelyezték a 
Városalapítók szobránál. 

A városalapítók napja al-
kalmából tartott ünnepség 
a Városháza udvarán foly-
tatódott, ahol leleplezték a 
Kármán Sándor tiszteletére 
állított emléktáblát. Beszédet 
a Hangfoglaló program elin-
dítója, Bajnai Zsolt mondott. 
Úgy fogalmazott: Kármán 
Sándor kitartásával, szenve-

délyességével példát mutatott 
arra, hogyan is kellene és 
lehetne a hazai könnyűzene 
emlékeit megőrizni, ápolni, 
bemutatni. 

VÁROSSÁ VÁLÁSUNK ÜNNEPE
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Ünnepelt 
a város

Többezren látogattak ki a 
Kossuth térre, hogy részt ve-
gyenek a Városnapok idei 
programjain. Számos tánc 
produkció, gyermekkoncert 
várta a kilátogatókat és persze 
könnyűzenei koncertekkel is 
készült a szervező, Kossuth 
Művelődési központ. 

Újra megnyílt a régi idők 
piacztere is. Az Eötvös téren 
most is számtalan kikapcso-
lódás, játék várta nem csak 

a kicsiket, de a nagyobbakat 
is. A hagyományok pedig 
természetesen a színpadon is 
jelen voltak. Csodás viseletbe 
öltözött táncosok mutatták be 
ünnepi műsoraikat.

Mindemellett újra az Ordass 
közbe várták a jazz kedvelőit 
a nemzetközi jazz napon. A 
Bori Viktor kezdeményezésé-
re elindult ceglédi jazz ünne-

pen idén is ismert és elismert 
jazz zenészek szórakoztatták a 
közönséget.  De újra zenétől 
volt hangos a város két főut-
cája is. Idén a megrendezték 
ugyanis a most már hagyo-
mányos utcazene fesztivált. 12 
zenekar versengett a közönség 
szavazataiért és persze a zsűri 
elismeréséért is. 
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Több mint 3000 tő virágpalántát osztott szét 
az önkormányzat azoknak, akik korábban 
igényelték. Társasházak, intézmények, kertjeit 
és balkonjait díszítik majd a színes virágok. 

Ezeket most vásárolta a Várvag, de hamarosan 
azokat a növényeket is láthatják a ceglédiek, 
amelyeket ők neveltek a fóliasátorban. Azok 
a közterületekre kerülnek ki heteken belül. 

TEKERD BE CEGLÉDET!
Kicsik és nagyok újra együtt tekerték be Ceglédet. 
Az önkormányzat és Kossuth Művelődési Központ 
Tourinform irodája negyedik alkalommal szervez-
te meg a városismereti túrát. A borús idő ellenére 
sokan vettek részt a programon. A kerékpárosok 
olyan ritkán látott kincseket is megnézhettek, mint 
például a Mózes öntöttvas kályha gyűjtemény.

ÓVODA SZAKMAI NAP
Óvodai fejlesztés, a kisgyerekek fejlődésének tudatos 
irányítása, az érzelmi intelligencia fejlesztése – több 
más mellett ezekről a témákról tartottak szakmai 
napot a város önkormányzati óvodáiban dolgozó pe-
dagógusoknak, dajkáknak. Több mint 100-an vettek 
részt az előadásokon.  A szakmai napon búcsúztak az 
óvodapedógusok, óvodavezetők Gergelyné Csiszár 
Edittől is, aki nyugdíjas éveit kezdheti el most. Az 
elmúlt évtizedekben ő segítette munkájával, tanácsai-
val, szakértelmével az oktató-nevelő intézményeket.

KIOSZTOTTÁK A PALÁNTÁKAT

CEGLÉDI FILMFESZTIVÁL

Erős volt a mezőny, egyre jobb fi lmek ér-
keznek – így összegezte a zsűri VII. ceglédi 
fi lmfesztivál tapasztalatait. Az ország szá-
mos pontjáról érkeztek animációs, doku-
mentum és játékfi lmek gyermek, ifj úsági 
és felnőtt kategóriában.
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Mielőtt bárki megróna – gondolván, italozásra 
szólítok fel –, tekintsen még egyszer az idézőjeles 
címre. Ez ugyanis arra fi gyelmezteti az olvasót, 
hogy nem pejoratív értelemben használom a 
szót (részegeskedjünk), hanem a „kocsmában 
szórakozzunk” jelentésben. S ez lehet (!) kultu-
rált, kellemes, sőt hasznos. (Lásd alább: ceglédi 
Berda kocsma!)

Ezt a témát egy utazás élménye kínálta ne-
kem. A Nyugatiban, a vonaton ülve, csoszogó 
léptek közeledtek felém. Megállt mellettem egy 
kissé hajlott hátú, ősz hajú és szakállú férfi . Csak 
tekintetével kérdezett, én meg csak bólintással 
válaszoltam. Leült. Előbb forgolódott, rám-rám 
nézett, s amint elindult a szegedi IC, elindultak 
az ő szavai is. Gyárban dolgozott…, soha nem 
késett, mint a MÁV szokott… , otthoni motor-
fűrészelés közben levágta két ujját…, a márciusi 
fagy lepörkölte barackfáinak többségét… Cegléd 
felé leszálláshoz közeledve elkomolyodott, kis 
szünet után motyogva beszélt. – Tudja, egyedül 
élek, tavaly halt meg az asszony. Néha kívánom 
a társaságot, a magány elűzését, egy kis étel és 
fröccs mellett beszélgetni. 
Nem tud ilyen kellemes, 
beülős kocsmát Cegléden? 
(Van még egyáltalán bár-
milyen?) 

Megsajnáltam. Nem a 
„piától” eredt meg a nyelve, 
hanem a társalgási szomját 
akarta velem enyhíteni. 
Sajnálom, hogy kezdetben 
nem ittam a szavait, de 
utána megéreztem mon-
datainak savanykás-keser-
nyés ízét. 

Íze-híre rossz a kocsmá-
nak. De ha józanul ítéljük 
meg, és segítségül hívjuk 
elődnépeinket és költőin-
ket, igencsak egyensúlyba 

billen a karos mérleg. Vannak 
ellene szólások: „Kicsi icce – 
nagy az ára: / Oda a négy ma-
lac ára!” „Ez nem kocsma, visel-
kedj rendesen!” „Én túllépek e 
mai kocsmán, / az értelemig és 
tovább!” (József Attila: Ars poetica) A kocsma: az 
1937-es időszak antihumánus viszonyait jelenti. 
De jót is szólnak róla. Kocsmai koccintás: Jó bor, 
jó egészség! Templomból, kocsmából senkit nem 
szabad kiküldeni! – fi gyelmeztet a közmondás. 
Ez a két tér ugyanis a nép gyülekezőhelye, e kettő 
nélkül kihal a falu. Az sem véletlen, hogy az a 
tudós vagy újságíró, aki információkat akar sze-
rezni a településről, először  a kocsmában gyűjti 
az adatokat. „Csendben vigadjatok (…), Szegény 
édesanyám beteg. (…) Végét vetik a zenének / S 
hazamennek a legények.” (Petőfi  Sándor: Falu 
végén kurta kocsma…) 

„Kurta kocsma” Cegléden is volt, amely ugyan 
nem tavasztól őszig zárt be, hanem véglegesen. A 
Berda kocsma. „Igenis, összeférhet a magyaros 
vendéglátás a kultúrával, még ha úgy véleked-
nek is néhányan, hogy a kanálcsörgés sohasem 
csendülhet össze a lélek tiszta harangszavával” 

– írta Baranyi Ferenc köl-
tő, aki gyakran betért oda 
Cegléd-jártában.

Hogyan lehetne (kel-
lene) egy ilyen „ven-
dég-szívesenfogadót” – 
mai kifejezéssel turisztikai 
destinációt – létrehozni? 
Kérdezzék meg dr. Hajdu 
Endre urat, az egykori 
écesztanút, mentort, aki 
őrzi a vendégkönyvet. 

A Berda kocsma történe-
tének ismeretében, annak 
szellemében kurázsival 
mondhatjuk: Kocsmáz-
zunk – úgy!

Koltói Ádám

Jegyzet

„Kocsmázzunk!”
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1. A kiíró neve, címe: Cegléd 
Város Polgármestere, 2700 
Cegléd, Kossuth tér 1. (a társ-
tulajdonos önkormányzatok 
meghatalmazása alapján)

2. Kapcsolattartó személy 
neve, címe, elérhetőségei: Lá-
zár Péter, Ceglédi Közös Ön-
kormányzati Hivatal (2700 
Cegléd, Kossuth tér 1.), 209-es 
iroda; lazar.peter@cegledph.
hu. Tel.: +36 (53) 511-447

3. A pályázat címe: „BA-
LATONSZÁRSZÓI ingatlan-
hasznosítási” pályázat

4. A pályáztatás formája: 
egyfordulós, nyilvános pályá-
zat, a pályázó nevének meg-
jelölésével

5. Az üzemeltetési pályázat 
tárgyát képező ingatlan rövid 
leírása: A hat (6) települési 
önkormányzat tulajdonában 
álló egykori ifjúsági tábor 
Balatonszárszón, a Balaton 
déli partján, belterületi in-
gatlanon helyezkedik el, az 
ingatlan alapterülete 5.225 m2. 
Földgáz kivételével az ingatlan 
minden közművel (víz, csator-
na, villany, telefon) rendelke-

zik. Területén két kőépület, 
továbbá összesen 10 db 14 
személyes nagy faház, 2 db 
kis faház valamint több, a kí-
sérő és a kiszolgáló személyzet 
rendelkezésére álló faház talál-
ható. A tábor összesen 148 fő 
befogadására képes (az adott 
ingatlan part csatlakozással 
nem rendelkezik). Az ingatlan 
részletes bemutatását, műszaki 
specifi kációját a pályázati do-
kumentáció tartalmazza.

6. A dokumentáció átvé-
telének feltételei, módja: A 
pályázati dokumentáció elekt-
ronikus úton kerül átadásra 
a pályázat iránt érdeklődők 
részére. A dokumentáció át-
vétele az érvényes ajánlattétel 
feltétele. A dokumentáció 
másra nem ruházható át. A 
pályázattal kapcsolatos továb-
bi tájékoztatást a lazar.peter@
cegledph.hu e-mail címre kell 
megküldött e-maillel lehet 
kérni az érdeklődő nevének, 
székhelyének, kapcsolattartási 
e-mail címének, képviselőjé-
nek megjelölésével. A pályázati 
dokumentációt ezt követően 

küldi meg a kiíró kapcsolat-
tartója az érdeklődőnek.

7. Az üzemeltetési pályázat 
tárgyát képező tárgyi eszköz 
leltár: A tárgyi eszköz leltár 
a pályázati dokumentáció 1. 
számú mellékletben találha-
tó meg.

8. Az üzemeltetési pályázat 
tárgyát képező ingatlanról 
készült fotódokumentáció: A 
fotódokumentáció a pályázati 
dokumentáció 2. számú mel-
lékletben található meg.

9. Az üzemeltetési pályázat 
tárgyát képező ingatlanról ké-
szült alaprajzok: Az alaprajzok a 
pályázati dokumentáció 3. szá-
mú mellékletben található meg.

10. Pályázatok benyújtási 
határideje: 2023. június 8. 
14.00 óra

11. Az üzemeltetés/használat 
időtartama: 2023. június 30-
tól (tervezett időpont) 2028. 
december 31-ig.

12. Az ingatlan címe: 8624 
Balatonszárszó, Tábor u. 2. 
(belterület 955/1 hrsz.)

13. Részvételi feltételek:
A pályázó alkalmasnak mi-

nősül, amennyiben az alább 
felsorolt pontokban meghatá-
rozott feltételeknek megfelel:

a) A nemzeti vagyonról szó-
ló 2011. évi CXCVI. törvény 
3. (1) bekezdésének 1. pontja 
szerinti átlátható szervezetnek 
minősül;

b) Nincs köztartozása.

Balatonszárszói ingatlan hasznosítási Balatonszárszói ingatlan hasznosítási 
PÁLYÁZATI FELHÍVÁSPÁLYÁZATI FELHÍVÁS

Cegléd Város Polgármestere, mint kiíró (székhelye: 2700 Cegléd, 
Kossuth tér 1.) nyilvános pályázatot hirdet a társtulajdonos ön-
kormányzatok Cegléd Város Önkormányzata, Ceglédbercel Község 
Önkormányzata, Dánszentmiklós Község Önkormányzat, Kocsér 
Község Önkormányzata, Mikebuda Község Önkormányzata, 
Törtel Község Önkormányzata meghatalmazása alapján a 8624 
Balatonszárszó, Tábor u. 2. (955/1 hrsz-ú) szám alatti ingatlan 
hasznosítására 2023. június 30-tól 2028. december 31.-ig, hatá-
rozott idejű szerződés keretében.
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További részletek a pályázati 
dokumentációban.

14. A pályázaton konzor-
ciumok nem pályázhatnak, a 
feltételek teljesítéséhez alvál-
lalkozó igénybevételére nincs 
lehetőség!

A részvételi feltételeknek 
történő megfelelés igazolásá-
nak módja a pályázati doku-
mentációban kerül részletesen 
bemutatásra.

15. Bírálati szempontok (rö-
viden):

a) Üzemeltetési, fejleszté-
si vagy egyéb hasznosítási 
koncepció kidolgozottsága, 
szakmai tartalma (max. 10 db 

A4-es oldal terjedelmű, 11-es 
betű méret, 1,5-es sortáv, Arial 
betűtípus)

b) A szerződéses időtartam-
ra a tábor infrastrukturális 
fejlesztésre vagy eszközfej-
lesztésére, vagy építmények 
állagmegóvására fordított 
költségkeret számlával iga-
zolt nettó mértéke (Forint/
szerződéses időtartam). Kiíró 
részéről az elvárt költségke-
ret mértéke minimum nettó 
7.500.000,- Forint/szerződéses 
időtartam, mely költségeket 
számlával igazolható módon 
kell alátámasztani az ingatlan-
hasznosítás során ellenkező 

esetben az ajánlat érvénytelen.
c) A szerződéses időtartam-

ra vállalt bérleti díj kiíró részé-
ről az elvárt legkisebb nettó 
mértéke nettó 50.000,- Forint/
hó, amennyiben kevesebbet 
ajánlanak meg az ajánlat ér-
vénytelen.

A bírálati szempontok ér-
tékelésének módszere és az 
összességében legelőnyösebb 
ajánlat kiválasztásának meto-
dikája a pályázati dokumen-
tációban kerül részletesen 
bemutatásra.

Cegléd, 2023. május 17.
Dr. Csáky András s.k.

polgármester

STAY BRUTAL!
A kötet ötletgazdája és szerkesztője, Cser-
na-Szabó András saját szavaival meséli el a 
könyv megszületésének történetét: „21 szer-
zőt (írót, költőt, műfordítót stb.) kértünk fel, 
olyanokat, akikről feltételez-
tük, valamilyen viszonyban 
vannak a metállal, hogy ugyan 
írják már meg, pontosan mi-
lyenben. Küldhettek bármit 
(novellát, tárcát, vallomást, 
emlékiratot, lemezkritikát, 
esszét, tanulmányt, naplót, 
koncertriportot vagy amit 
akartak), csak próza legyen és 
a metálról szóljon. Ennek meg-
felelően e kötet meglehetősen 
sokszínű lett, és a 70-es évektől 
egészen napjainkig végigköveti 
a műfaj útját. Szóval ez a könyv 

a metálzene egy lehetséges története. Egy 
speciálisan magyar és irodalmi szemszögből.”

A kötetben „feldolgozott” zenekarok listája: 
Black Sabbath, Alice Cooper, Motörhead, Iron 
Maiden, Metallica, Th e Cult, Guns’n’Roses, 
Body Count, Pantera, Burzum, Sepultura, 
Marilyn Manson, Nine Inch Nails, Ossian, 
Slipknot, tormentor, Rammstein, System of a 
Down, Th y Catafalque, Korn, Dream Widow.

A „feldolgozók” listája: Babiczky Tibor, Bar-
tók Imre, Jászberényi Sándor, 
Kárpáti Gábor Csaba, Kiss 
László, Kiss Tibor Noé, Ne-
mes Z. Márió, Ozsváth Zsuzsa, 
Para-Kovács Imre, Pritz Péter, 
Puskás Panni, Sepsi László, 
Simon Márton, Szederkényi 
Olga, Szeifert Natália, Szent-
esi Éva, Szécsi Noémi, Szilágyi 
Zsófi a Emma, Tolvaj Zoltán, 
Tóth Kinga, Urbán Bálint

Nem csak a keményzene 
vagy a szépirodalom kedve-
lőinek ajánlott. 

Pap Zoltán

KÖNYVAJÁNLÓ
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A bélyeg történelmünk tükre, 
mely által nyomon követhető 
az egyes kultúrák fejlődése. 
Tanít, ismeretet ad át egy-egy 
miniatűr remekmű. Éppen 
ezért azok szakszerű tervezé-
se, művészi kivitelezése nagy 
felelősséget jelent.

Cegléd is büszkélkedhet 
két bélyegtervezővel. Ők Füle 
Mihály (1914-2005) grafi kus- 
és festőművész, valamint Dr. 
Surányi Dezső agrobiológus, 
művelődéstörténész.

Surányi professzor tervei 
és szakmai ajánlása alapján 
jelentek meg idén márciusban 
a Magyarország kultúrfl órája: 
Gyümölcsök témájú alkalmi 
bélyegsorozat legújabb da-
rabjai.

– Füle Mihály 163 bélyeg-
tervét valósította meg a 
Magyar Posta. Ismerted őt 
személyesen?

– Természetesen. Emlék-
kiállítása is volt születésének 
100. évfordulóján a Ceglédi 
Galériában. Emlékezetem 
szerint legalább két alka-
lommal írtam is a neveze-
tes kisgrafi kák értékeiről és 
fontosságáról, idézve Márai 
Sándor klasszikus megha-
tározását: „A bélyeg felra-
gasztható halhatatlanság”. 
Füle Mihály a magyar bélyeg-
tervezés aranykorának egyik 
kulcsszereplője volt, akinek 
munkásságát számításom 
szerint 170 millió bélyeg 
reprezentálja.

– Hogyan talált meg té-
ged ez a feladat?

– Néhány évtizeddel ez-
előtt a Magyar Posta több 
éven át tartó bélyegsorozat 
kibocsátásával mutatta be ha-
zánk történelmi borvidékeit. 
Ennek bírálatára kértek fel 
engem. A bélyegsorozatok 
Dr. Csizmazia Darab József 
neves szőlőnemesítő szak-
értésével készültek, ám azok 
végül számomra mégsem 
lettek történelmileg hitelesek. 
Mondok egy példát: gyönyö-
rűszépen megjelenítették a 
csongrádi borvidéken azt a 
Szent Orbán szobrot, ami a 
mi szőlőnkben állt (ez még 
nem lett volna gond), de oda-
tették mellé a „Kunleányt”, 
ami csupán 1975-ben lett 
államilag elismert szőlő-
fajta. Helyette az őshonos 
csongrádi kadarka illett vol-
na a grafi kára. A történel-
mi borvidékeket tehát nem 
lett volna szabad mostani, 

Kultúránk tükre: a bélyeg
A hagyományos postai bérmentesítés – a bélyeg használata –, 
ma már egyre ritkábban fordul elő. Egykor azonban minden-
napjaink része volt. Az idő múlásával megjelentek az alkalmi 
bélyegek is, ezzel párhuzamosan pedig egyre többen váltak a 
fi latélia szerelmeseivé, s lettek művészi bélyegsorozatok tulaj-
donosai. 
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nem is ott született szőlő-
fajtákkal összekapcsolni. 
De megértettem, hogy egy 
tiszteletreméltó idős em-
bernek ez volt az ideája. A 
kiadásért felelős bizottság 
ugyanakkor elgondolkozott 
a felvetésemen. Felmerült 
a beszélgetésünk során az 
is, ha már a régi szőlőfajták 
szerepelnek a kisgrafi kákon, 
a régi gyümölcsfajták miért 
nem? Na hát kapva kaptak az 
alkalmon, s mivel én ennek a 
témának a „koszorús költője” 
vagyok a ’70-es évektől kezd-
ve, közös munkába kezdtünk. 
Az elmúlt bő évtizedben az-
tán a gyümölcsöző sokféleség 
könyvben és bélyegen is re-
mekül kibontakozott.

– Négy sorozat, összesen 
8 bélyegképen jelent meg 
eddig. Mi alapján teszel ja-
vaslatot?  

– Nekem mindig az a fon-
tos, hogy legyen a fajtánál 
ritkasági és értékbeli faktor. 
Szakmai ajánlásokat teszek 
fajtákra, adok fa-, virág-, 
hajtás-, termés képeket, vé-
gül egy bizottság hozza meg 
a döntést a kiadásról. Bene-
dek Imre grafi kus személye 
garancia számomra ebben a 
közös munkában, mert ő ún. 
tájképi jelleget valósít meg: 
leírjuk a fajtákat. Nyári fon-
tos alma és Macsakafej körte 
(2011), Kécskei rózsabarack 
és Pándy meggy (2012), Tahi 
szamóca és Besztercei szilva 
(2014), Bereczki birs és Ba-
dacsonyi óriás cseresznye 

(2023) jelentek meg eddig 
bélyegen, a folytatásban pe-
dig a Kőszeg melletti Király-
völgyben élt, több mint 800 
éves szelídgesztenyéről em-
lékezünk meg. Ez a hatalmas 
méretű fa a ’60-as években 
pusztult ki. A Posta egyéb-
ként tudatosan tart szünete-
ket egy-egy bélyegsor kiadása 
között, mert így jobban fenn 
tudja tartani a nemzetközi 
érdeklődést. 

– Jó néhány éve már visz-
szavonultál, azonban tu-
dom, hogy a „háttérben” 
tovább dolgozol.

– Igen, itt lehet gondolni a 
szinte évente megjelent kö-
teteimre, na meg a bélyeg-
tervezésre. A Gyümölcsöző 
sokféleség 2. bővített kiadása 
294 képpel már készen várja, 
hogy elhozzam a gödöllői 
nyomdából. Tudom, a 2002-
ben megjelent első kiadást 
már régóta feketén másolják. 
Ezért mások pereskednek. 

Nekem erre László Gyula 
régészprofesszor adta meg a 
választ: „Ne! Ez a halhatatlan-
ság útja, de nem a kitüntetések 
gyűjtése!” Folyamatosan je-
lennek meg tanulmányaim a 
minőséget képviselő Élet és 
Tudományban, nem is szólva 
a New York-i vagy német ki-
adóknál jegyzett munkáimról. 
A bencés szerzetesi csendbe 
zárkózás az igazi éltető erőm, 
de munkatempóm töretlen, 
mert még sok minden vár-
ja bennem magyar és angol 
nyelven a kiadást.

– Szabadidődben mivel 
foglalkozol?

– Továbbra is kutatómun-
kával és természetvédelem-
mel. Izgalmas feladat volt 
például, hogy kultúrtörté-
nészként bekapcsolódhattam 
Szulejmán szultán sírjának 
feltárásába. Itt nagy mélység-
ből kerültek elő szőlőtőkére, 
diófára utaló maradványok. 
Nemrég pedig rábukkantam 
levéltári anyagokat böngészve 
egy ritkaságra. Alattyánban 
a XVIII. század óta közös 
művelésű gyümölcsöskertek 
vannak. A mai napig meg-
őrizték a hagyományt, nem 
változtattak rajta. El tudod ezt 
képzelni a mai világban? Ké-
szül erről egy tanulmányom 
a közeljövőben. Feladat van 
bőven, hiszen annyi gyö-
nyörűség van körülöttünk 
itt Magyarországon, de egy-
szerűen sokan nem akarják 
észrevenni!

KozmaI.
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A VÁRVAG Nonprofi t Kft . (2700 Cegléd, Gubody 
u. 28.) rendszeresen ír ki pályázatokat Cegléd Vá-
ros Önkormányzatának kizárólagos tulajdonában 
lévő ingatlanok értékesítésére, valamint lakások 
és nem lakás célú helyiségek bérbeadására.

Aktuális költségalapon meghatározott 
lakbérű bérbeadásra kiírt lakások

• Cegléd, Kossuth tér 10. szám alatti ingatlanon 
található építményben az I. emelet 1. ajtószámú 
28 m2 alapterületű, 1 szobás, összkomfortos la-
kás (Minimális bérleti díj: bruttó 42.672,- Ft/
hó, különszolgáltatási díja: bruttó 4001,- Ft/hó). 

• Cegléd, Kossuth tér 10. szám alatti in-
gatlanon található építményben az I. emelet 
2. ajtószámú 72 m2 alapterületű, 2 szobás, 
összkomfortos lakás (Minimális bérleti díj: 
bruttó 109.728,- Ft/hó, különszolgáltatási díja: 
bruttó 4001,- Ft/hó). A pályázatok benyújtási 
határideje: 2023. június 2. (péntek) 1400 óra.
Aktuális Széchenyi Terv Lakásprogramja ke-

retében bérbeadásra kiírt lakások
Ezen lakások kizárólag 35 éves életkorig 

pályázhatóak: • Cegléd, Törteli út 4/A szám 
alatti ingatlanon található építményben az I. 
emelet 19. ajtószámú 35 m2 alapterületű, 1 

szobás, összkomfortos lakás (A lakás lakbére: 
bruttó 28.893,- Ft/hó, különszolgáltatás díja: 
bruttó 3.378,- Ft/hó).

• Cegléd, Törteli út 4/A szám alatti ingat-
lanon található építményben az I. emelet 
20. ajtószámú 35 m2 alapterületű, 1 szobás, 
összkomfortos lakás (A lakás lakbére: bruttó 
28.893,- Ft/hó, különszolgáltatás díja: bruttó 
3.378,- Ft/hó). A pályázatok benyújtási határ-
ideje: 2023. június 2. (péntek) 1400 óra.

Aktuális értékesítésre kiírt ingatlanok
• Cegléd, belterület 5396/70-77 hrsz-ú, 

740-748 m2 nagyságú, „kivett beépítetlen 
terület” megnevezésű, valóságban a Szellő 
utcában található ingatlanok (Kikiáltási ár: 
ingatlantól függően bruttó 7.500.000,- Ft, 
bruttó 7.700.000,- Ft és bruttó 8.000.000,-Ft).

A pályázatok benyújtási határideje: 2023. 
június 6. (kedd) 1500 óra. A részletes pályázati 
kiírások megtekinthetőek a www.varvag.hu 
honlapon, illetve a pályázatokkal kapcso-
latosan bővebb felvilágosítást a VÁRVAG 
Nonprofi t Kft . irodájában lehet kérni (2700 
Cegléd, Gubody u. 28.) személyesen, vagy a 
06-53/505-240-es telefonszámon.

KÜLÖNLEGES AJÁNDÉK 

Találkozhatott a Pápával a 95 esztendős Juhász Pálné, Terike néni. A szépkorú asszony 
egyik legszebb születésnapi ajándékként kapta, hogy a 
Rózsák terén láthatta a Szentatyát. Terike néni erről is 
mesélt, amikor felköszöntötte őt otthonában az alpol-
gármester, Hegedűs Ágota és a körzet önkormányzati 
képviselője, Takátsné Györe Anett. Terike néni hívő 
ember, gyermekeit is vallásos szemléletben nevelte. 
Fiatalon is apácák mellett szolgált. Habár az ő életében 
is voltak nehézségek, hite mindig, mindenen átsegítette.  
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A települési önkormányzatok szünidei gyer-
mekétkeztetés keretében – törvényi előírás 
alapján – a szülő, törvényes képviselő ké-
relmére, a hátrányos helyzetű gyermek és a 
rendszeres gyermekvédelmi kedvezményben 
részesülő, halmozottan hátrányos helyzetű 
gyermek részére a déli meleg főétkezést in-
gyenesen biztosítják.

Cegléd Város Önkormányzata az étkezést a 
nyári tanítási szünetben – 2023. június 19. és 
2023. augusztus 16. közötti munkanapokon 
– valamint az ezen időtartamban a bölcsőde 
és az óvoda zárva tartásának időtartama alat-
ti munkanapokon, 11:30 – 12:15 óra között 
szervezi meg.

Helyszínek: Széchenyi Úti Óvoda Ugyeri 
Tagóvodája, Ceglédi SZC Bem József Műszaki 
Technikum és Szakképző Iskola, Táncsics Mi-
hály Általános Iskola Budai Úti Tagiskolája, 
Lövész Utcai Óvoda Malom Téri Tagóvodája.

Az ebéd csak elvitelre kérhető, melyhez 
nincs szükség ételhordóra. Ha gyermek va-
lamely okból nem veszi igénybe az étkezést, 
azt a szülő / törvényes képviselő részéről előre 
jelezni kell, és annak dátumát is, amikortól az 
étkezést újbóli igénybe veszi. 

A kérelmet a Ceglédi Közös Önkormányzati 
Hivatal Szociális Csoportjánál lehet benyújtani 
ügyfélfogadási időben:

 hétfő  13.30–18.00
 kedd  8.00–12.00
 szerda  8.00–16.00
 péntek  8.00–12.00
A benyújtott kérelmet a jegyző a szünidei 

gyermekétkeztetés megkezdése előtt megvizs-
gálja, és ha azt állapítja meg, hogy a gyermek 
arra nem jogosult, írásban értesíti a szülőt / 
törvényes képviselőt. A jogosultság feltétele az, 
hogy a gyermek hátrányos vagy halmozottan 
hátrányos helyzete a szünidei gyermekétkezte-
tés megkezdését megelőző 30. napon fennálljon.

Dr. Diósgyőri Gitta
címzetes főjegyző
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FLASHMOB A BIZTONSÁGÉRT

A biztonsági öv fontosságára hívták fel 
a gyerekek a fi gyelmet a belvárosban. A 
Katolikus és Református Iskola tanulói a 
Városháza elé érkezve kapcsoltak össze egy 
biztonsági övet szimbolizáló szalagot. A lát-
ványos fi gyelemfelhívó akció az autósok és 
gyalogosok tetszését is elnyerte. 

A GYERMEKEK SZÜNIDEI ÉTKEZTETÉSÉRŐL
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A MŰSORVÁLTOZTATÁS JOGÁT FENNTARTJUK!

A CEGLÉDI GEORGE PAL FILMSZÍNHÁZ MŰSORAJÁNLATA

FILMAJÁNLÓ:

RÁADÁSSZERELEM

mozi-
műsor

Okozhat nagy bajt egy eltévedt SMS? Hozhat valami jót? 

Vagy elvezethet egy embert élete szerelméhez? Egy omanti-

kus vígjátékban bármi megtörténhet… főleg, ha a tévelygő 

szerelmeseket Céline Dion vezeti helyes útra. Mira (Priyanka 

Chopra) vőlegénye már két éve meghalt, ám a lány nem tudja 

elengedni: barátja régi telefonjára küldözget SMS-eket – de az 

a szám már valaki másé: és Rob (Sam Heughan) nem érti, kitől 

származnak és kinek szólnak ezek a szerelemmel teli, bánatos 

üzik. Még szerencse, hogy Rob újságíró, és épp Céline Dionnal 

készít interjút. Amikor az énekesnő meghallja az érthetetlen 

SMS-ek történetét, elhatározza, hogy kinyomozza, mi lehet a 

titok. És ezzel persze mindent összezavar… aztán rendbe hoz.

MÁJUS 25-TŐL MÁJUS 31-IG 
Patkós Irma terem
Csütörtöktől szombatig: 15:30  A kis hableány - amerikai, 

fantasztikus családi musical • 17:30   Halálos iramban 

10 - amerikai akciófi lm • 20:00  Ráadásszerelem - ame-

rikai romantikus vígjáték

Vasárnaptól szerdáig: 15:30  A kis hableány - amerikai, 

fantasztikus családi musical • 17:30  Ráadásszerelem - 

amerikai romantikus vígjáték • 19:30  Halálos iramban 

10 - amerikai akciófi lm

Szombaton és vasárnap: 13:30  Torzonborz, a rabló - né-

met családi kalandfi lm

Huszárik Zoltán terem
Csütörtöktől szombatig: 15:45 Röfi   - feliratos, spanyol 

thriller • 17:45 Könyvklub – A következő fejezet - ame-

rikai, romantikus vígjáték • 19:45 Az utolsó valcer - fel-

iratos, amerikai, zenés dokumentumfi lm

Vasárnaptól hétfőig: 15:45 Az utolsó valcer - feliratos, 

amerikai, zenés dokumentumfi lm • 17:45 Röfi   - felira-

tos, spanyol thriller • 19:45 Könyvklub – A következő 

fejezet - amerikai, romantikus vígjáték

Keddtől szerdáig: 15:45 Könyvklub – A következő feje-

zet - amerikai, romantikus vígjáték • 17:45 Az utolsó 

valcer - feliratos, amerikai, zenés dokumentumfi lm • 

19:45  Röfi   - feliratos, spanyol thriller

Szombaton és vasárnap: 14:00 Hopper  - feliratos, angol 

dokumentumfi lm

JÚNIUS 1-TŐL JÚNIUS 7-IG 
Patkós Irma terem
Csütörtök: 9:30  Könyvklub – A következő fejezet - ame-

rikai, romantikus vígjáték

Csütörtöktől szombatig: 16:00  Pókember - A pókverzumon 

át - amerikai, animációs kalandfi lm • 18:00  Ürömapám 

- amerikai  vígjáték • 20:00 Ráadásszerelem  - amerikai 

romantikus vígjáték

Vasárnaptól szerdáig: 16:00  Pókember - A pókverzu-

mon át - amerikai, animációs kalandfi lm • 18:00  Rá-

adásszerelem - amerikai romantikus vígjáték • 20:00  

Ürömapám - amerikai  vígjáték

Szombaton és vasárnap: 13:30  A kis hableány - ame-

rikai, fantasztikus családi musical 

Huszárik Zoltán terem
Csütörtöktől szombatig: 15:15 Mások gyerekei - feliratos, 

francia fi lm • 17:00  Halálos iramban 10 - amerikai akció-

fi lm • 19:30 A nemzet aranya - magyar  dokumentumfi lm

Vasárnaptól hétfőig: 15:15 A nemzet aranya - magyar  

dokumentumfi lm • 17:45 Mások gyerekei - feliratos, fran-

cia fi lm • 19:30 Halálos iramban 10 - amerikai akciófi lm

Keddtől szerdáig: 15:15 Halálos iramban 10 - amerikai 

akciófi lm 17:45  A nemzet aranya - magyar  dokumen-

tumfi lm • 20:00 Mások gyerekei - feliratos, francia fi lm

Szombaton és vasárnap: 14:00  Ölelj meg - Macikaland 

Mézföldön - lengyel, családi animációs fi lm



23. oldal



24. oldal

Jansik Autóház Suzuki Márkakereskedés és Szerviz


